
Obecní zastupitelstvo se sešlo na 
veřejné schůzi dne 8. října za účasti všech 
zastupitelů a sedmi dalších občanů.

Hlavním bodem programu bylo pro-
jednání studie na rekonstrukci č.  p. 128 
(bývalé hospody) a jejího veřejného projed-
nání. Tohoto bodu jednání se jako přizvaní 
hosté zúčastnili architekti Straka a Svoboda, 
kteří se podíleli na rekonstrukci Hospody, 
a ředitelka MAS Nad Prahou, informující 
o dotačních možnostech. V dalším jednání 
se zastupitelstvo zabývalo rozpočtovým 
opatřením č.  7, kterým se uvádí rozpočet 
do souladu se skutečností a v bodě Různé 
informovala starostka o činnosti obecního 
úřadu a dalších aktualitách.

Při projednávání hlavního bodu starost-
ka představila nejprve hosty a pak oznámila, 
že po dokončení rekonstrukce nové ho-
spody se začala ohlížet po možnostech jak 
získat peníze na rekonstrukci druhé bu-
dovy, bývalé hospody (zpráva v  Různém 
z  veřejného zasedání dne 13.  8.  2019), 
aby nám nechátrala před očima. Jako 
první oslovila paní Ing. Cucovou, protože 
i  naše obec je členem MAS Nad Prahou, 
tzv. „masky“ a od ní se dozvěděla, že bude 
vypsán dotační titul na Komunitní cen-
tra. Po zjištění podrobnějších informací 
dospěla k  názoru, že bychom na dotaci 
mohli dosáhnout. Proto zadala vypracování 
studie architektům, kteří projektovali 
rekonstrukci nové hospody se sálem a vyšli 

vítězně z veřejné soutěže.
Předala slovo Ing. Cucové, která infor-

movala o  činnosti „masky“. Důležitou in-
formací je, že programové období dotací 
končí příští rok a  zbývají k  přerozdělení 
miliony korun. Velká část půjde do in-
frastruktury obcí, rozšíření mateřských 
a  základních škol, sociálního podnikání 
a tzv. komunitních center (pro společenství, 
spolky v  obci  apod.), možná lepší název 
je společenská centra. V  této kategorii je 
alokováno 18 milionů Kč. Částka bude 
rozdělena podle počtu a  náročnosti 
přihlášených projektů. Dotace činí 95 % 
a 5 % musí být hrazeno z  rozpočtu obce. 
Ing.  Cucová dala za příklad rekonstrukci 
budovy na společenské centrum v  Bašti, 
které již slouží svému účelu. V  případě 
rekonstrukce staré hospody (č.  p. 128) 
a její proměny na společenské centrum by 
došlo k  zhodnocení majetku obce, sjed-
nocení (vizuálnímu) obou blízko stojících 
budov. Pro získání dotace je též podstatné 
a žádoucí, aby úvahy o budoucím využití 
prostoru byly projednávány s  veřejností, 
s  občany obce. Připravila si pro tuto 
příležitost písemné podklady, ale předtím, 
než je rozdala přítomným občanům, 
předala slovo architektům, aby seznámili 
přítomné se studií využití daného prostoru 
(přízemí i půdy). Po jejich projekci rozdala 
Ing.  Cucová přítomným občanům papíry 
se zjišťovacími otázkami a  poprosila je, 

aby na ně písemně odpověděli. Zjišťovací 
otázky byly: hodnota místa, omezení místa, 
charakter místa, aktivity místa. Také měli 
vypsat pozitiva a  negativa architektonické 
studie. Po odevzdání vyplněných listů je 
Ing. Cucová chvíli zpracovávala. Mezitím 
starostka informovala o  již zpracovaném 
posudku na stav stropní konstrukce nad 
1. NP a  krovu z  hlediska poškození bio-
logickými vlivy (dala možnost přítomným 
si ho prohlédnout). Starostka zadala i zpra-
cování posudku statikem. Předala opět 
slovo Ing. Cucové, která přečetla vyplněné 
odpovědi a přislíbila, že zpracuje výstupy 
z  tohoto společného projednání záměru 
a pošle mailem starostce. Po krátké diskusi 
zastupitelé přijali usnesení, že architekti 
(ateliér Bod architekti) by měli pokračovat 
v rozpracování studie na projektovou doku-
mentaci ke stavebnímu povolení, protože by 
se měl zachovat jednotný styl obou budov. 
Není také příliš mnoho času, protože žádost 
o stavební povolení by měla být podána do 
konce tohoto roku. 
Dle zápisu ze zasedání zpracoval v-ch-
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Nadešel správný čas podívat se o  jedno století zpět 
a připomenout si založení Výzkumného ústavu včelařského 
v Dole.

Snahy o  zřízení samostatného výzkumného pracoviště, 
věnujícího se včelařství, vznikly již za dob Rakouska-Uher-
ska. V  roce 1909 byla podána na císařský dvůr do Vídně 
k ministerstvu orby žádost o zřízení „zvláštní stolice nauky 
včelařské se vzorným včelínem a výzkumnou a pozorovací 
stanicí pro praktické a další vědecké bádání“. Pod žádostí 
se podepsalo 150 včelařských spolků a  30 městských za-
stupitelstev! Žádost také obsahovala volání pro založení 
státní včelařské školy a  výuky včelařství ve všech typech 
nižších škol. Zastřešující organizací mělo být zemědělské 
oddělení Vysoké školy technické v  Praze, kde se později 
(1915) habilitoval docentem oboru včelařství známý od-
borník MUDr. et Ing. Antonín Schönfeld. Po vzniku samo-
statného Československa již také jako referent Minister-
stva zemědělství A. Schönfeld inicioval založení několika 
výzkumných ústavů. Dne 7.  listopadu  1919 jsou tak pod 
číslem jednacím 23063 zřízeny státní zemědělské ústavy 
pro živočišnou výrobu. Jedním z nich je i Výzkumný ústav 
včelařský a A. Schönfeld se stává jeho prvním přednostou. 
Měl velmi široký záběr znalostí, proto byl souběžně 
jmenován vedoucím výzkumného ústavu rybářského a  hy-
drobiologického.

V roce 1919 byl tedy Výzkumný ústav včelařský formálně 
založen, měl v  čele vynikajícího odborníka, avšak ještě 
neměl žádné zázemí se střechou nad hlavou a k péči ani jedno 
včelstvo. To se změnilo až v roce 1922. Jeho sídlem se stalo 
údolíčko na pravém břehu Vltavy v místě, kde se do Vltavy 
vlévá potok, na němž od pradávna stával mlýn, na starých 
katastrálních mapách označovaný jako „Maslovský mlejn“. 
Údolíčko neslo starý název Dol a  je od pradávna součástí 
obce Máslovice. Mlýn současně s okolními pozemky koupil 
v roce 1893 významný český politik a novinář Dr. Julius Gré-
gr. Postavil si zde letní sídlo, kde ovšem již o pouhé tři roky 
později zemřel. Grégrův zeť JUDr. Karel Groš nabídl v roce 
1922 jménem všech dědiců usedlost na potoce s  bývalým 
mlýnem i  Grégrovu vilu s  přilehlými pozemky k  prodeji 
ministerstvu zemědělství. To vše zakoupilo a od roku 1923 
má již zde státní Výzkumný ústav včelařský své pevné mís-
to na mapě. Zajímavostí je, že Zemské ústředí včelařských 
spolků (ZÚVč) zakoupilo během první světové války poze-
mek v  Praze na Žižkově, kde chtělo vybudovat včelařský 
dům a zřídit zde řádnou včelařskou školu. Ihned po válce 
podalo ZÚVč žádost na ministerstvo zemědělství s tím, že 
daruje tento pozemek jako vklad pro výstavbu včelařského 
ústavu. To však nebylo vzhledem k poválečným poměrům 
nějakou dobu možné a  k  převodu žižkovského pozemku 
na stát došlo až současně s koupí statku „Dol“ v roce 1923. 

To byla tedy druhá 
varianta budoucího 
sídla ústavu, ale ta 
na Dole je rozhodně 
šťastnější.

Pod vedením A. Schönfelda vznikají brzy již také 
první detašovaná pracoviště v  Liptovském Hrádku 
a  v  Židlochovicích u  Brna. Židlochovická stanice se 
později přemístila do Prostějova a  nyní je v  Žeravicích 
u Přerova. V 50. a 60. letech minulého století byla založena 
další detašovaná pracoviště v  Zubří, Kývalce u  Rosic 
a v Pekařově. Liběchovská stanice byla původně ve včelíně 
manželky prvorepublikového ministra financí Aloise Rašína, 
ale v důsledku restitucí byla přesunuta na jiný blízký poze-
mek. V zámecké zahradě ve Filipově u Čáslavi jsme včelařili 
v nájmu také až do sametové revoluce, a pak jsme včelstva 
přestěhovali do vlastního objektu na Skřivánek nedaleko 
Havlíčkova Brodu.

To, že jsou stanice rozmístěné v různých podmínkách ČR, 
umožňuje získávat spolehlivější výsledky pokusů (úlové 
systémy, plemenný materiál, léčiva…), než kdyby byly na 
jednom místě. V současnosti jsou včelstva na stanicích za-
pojená do plemenářských programů a do genetických zdrojů. 
Všechna pracoviště patří mezi vyšší šlechtitelské chovy 
uznaného chovatelského sdružení včely kraňské a o včelstva 
pečují zkušení včelmistři.

Řada světových včelařských ústavů věnovala v minulosti 
pozornost i bourci morušovému a hedvábnictví. Bourci jsou 
totiž velmi vhodným genetickým modelem a dají se poměrně 
snadno chovat v laboratoři i pro účely základního výzkumu. 
Nejinak tomu bylo i na Dole a jako památka na to zůstalo 
v blízkosti dolského včelína několik desítek stromů moruší. 
Jejich listy jsou totiž exkluzivní potravou housenek bourců. 
Výzkum hedvábnictví v  českých podmínkách spočíval ve 
vypracování a  načasování chovu bourců, aby bylo možno 
získávat jedinečný produkt v podobě hedvábí v nouzových 
letech, které byly a zřejmě i nadále budou spojeny s různými 
krizemi globálního měřítka. Hedvábnictví bylo direktivně 
zrušeno počátkem 50. let minulého století a  pak ještě na 
tři roky obnoveno koncem osmdesátých let. Nyní už je jen  
vzpomínkou. Možná zatím.

V dolské centrále probíhají klíčové činnosti ústavu. Prak-
ticky od svého vzniku se zde řeší problematika včelích nemocí 
a možnosti jejich diagnostiky, tlumení a předcházení. V Dole 
se nachází akreditované laboratoře. V mikrobiologické byla 
mj. vynalezena metoda diagnostiky řady nákaz včel ze včelí 
měli. V chemické laboratoři se dlouhodobě věnuje pozornost 
kvalitě včelích produktů a zejména možnostem prokazování 
falšování medu. Na chemickou laboratoř jsou také vázány 
analýzy kvality a správnosti vyráběných veterinárních léčiv, 

STO LET VÝZKUMNÉHO ÚSTAVU VČELAŘSKÉHO V DOLE
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ZAMYSLETE SE NAD SVÝM CHOVÁNÍM

určených zejména k hubení roztočů Varroa destructor. Ta je 
jak známo hlavním a největším problémem celosvětového 
včelařství a díky jedinečné osobnosti dlouholetého ředitele 
ústavu Ing.  Vladimíru Veselému,  CSc. byla vypracována 
celoroční funkční metodika k tlumení varroázy.

K Dolu jednoznačně patří i Dolská medovina. Její výrobou 
se tu zabýváme už od 60. let a propagujeme i její produkci 
mezi drobnými včelaři. Každoročně pořádané kurzy domácí 
výroby medoviny jsou jedny z nejvíce navštěvovaných.

Vzhledem k politickým změnám po roce 1989 se roku 1997 

ústav změnil na společnost s ručením omezeným. Jedním ze 
společníků je i Český svaz včelařů a  jeho prostřednictvím 
i většina včelařů v ČR. Po celou dobu existence ústavu bylo 
hlavní úsilí zaměřeno na přinášení funkčních poznatků do 
včelařské praxe. Věříme, že tomu bude nadále i dalších 100 let 
díky stovkám zaměstnanců a tisíců včelařů a včelařek, kteří, 
ač zde nejsou jmenováni, rozmanitě přispěli k jedinečnosti 
dolského výzkumáku. Děkujeme.  

 Martin Kamler
 s použitím archivních materiálů a vzpomínek pamětníků

Žádám ty či toho, kdo ohýbal/li zpětná zrcátka u osobních vozů našich známých, kteří byli během víkendu (tj. 28.–29. 9.) u nás na 
návštěvě, aby si našli (našel) nějakou prospěšnější činnost. Jednalo se o vozy Ford Mondeo kombi šedé barvy a VW Golf Variant (kombi) 
černé barvy. U obou vozů byla na straně řidiče ohnuta (v kloubu) zpětná zrcátka směrem dopředu. Pokud by si toho řidiči včas nevšimli, 
tak je to pro jízdu poměrně nebezpečné, nehledě na to, že může dojít k poškození buď ohýbacího mechanizmu/kloubu či samotných 
zrcátek. Nechápu, koho to baví, tato auta byla zaparkována tak, aby nikomu nepřekážela a neparkovala zde dlouhodobě. Není to dobrá 
známka chování a uvažování některých našich spoluobčanů a doufám, že se nad ním trochu zamyslí. Děkuji. 

 Tomáš Petržilka, Zahradní 117

Ráda bych velmi poděkovala manželům Litošovým, kteří si na svá bedra vzali sekání trávy v horní části naší obce. Zejména se 
jedná o ulice Šálecká a U Vodojemu. V těchto ulicích byla přes metr a půl vysoká lebeda a nezřídka v ní byl na několika místech dobře 
maskovaný různý odpad. Litošovi s tímto nepořádkem opravdu zatočili a díky nim si můžeme od poloviny srpna užívat ukázkově 
posekané a shrabané ulice. Takto má, dle mého názoru, vypadat dobře odvedená práce. Hana Švitorková

Poslední den v roce se opět sejdeme v sále naší hospody a oslavíme zde s dětmi silvestrovský den. Akce se uskuteční od 14.00 
hod. odpoledne. Přesný program bude včas zveřejněn. Už teď ale prosíme o schraňování darů do tomboly a těšíme se, že se sejdeme 
v hojném počtu.  Hana Švitorková

Do konce roku chceme uskutečnit první máslovický Strašidýlkový průvod. Půjdeme s lampiónky, vlastnoručně vyrobenými světýl-
ky a strašidelnými hábity za dobrodružstvím. Na tuto akci je třeba, aby nám přálo počasí, nepršelo a nebylo větrno, takže o přesném 
datu budeme informovat.  Hana Švitorková

Ve čtvrtek 5. prosince se na návsi uskuteční Mikulášská nadílka. Pozvánky na tuto krásnou českou tradici budete mít včas ve svých 
poštovních schránkách. Srdečně Vás tímto všechny zveme. Ti z Vás, kteří by se rádi stali součástí čertí skupiny, se mohou hlásit u pana 
místostarosty Hermana, který i letos od nás dostal důvěru (loni se osvědčil) a bude mít pekelný průvod na starosti. Do průvodu přijí-
máme čerty, kterým již bylo minimálně 15 let. Horní věková hranice není omezena.  

 Realizační tým H.E.K.R.

MIKULÁŠ

SILVESTR

STRAŠIDÝLKOVÝ PRŮVOD

ÚKLID V NAŠÍ OBCI
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u Svoz velkoobjemového odpadu 
proběhne od čtvrtka 31. 10. do neděle 3. 11.

u Nebezpečný odpad bude shromažďován v so-
botu 2. 11. mezi 12 – 12.45 hodinou na návsi.

u  Zlevněné  vstupenky  na  tvoření 
betlému 23. listopadu je možné kupovat na obec-
ním úřadě vždy v úterý od 18 do 20 hodin. Jednotné vstupné 50 
Kč za tvořící osobu. S sebou prkénko a jídelní nůž.

u  Dalšího  veřejného  projednání  stu- 
die budoucí  rekonstrukce staré hospo-
dy (č. p. 128) se můžete zúčastnit v pondělí 4. 11. od 10 h 
v knihovně nebo v sobotu 16. 11. od 10 hodin tamtéž.

u Štěpkovač na větve do průměru 10 
cm je k dispozici. Hlaste se, prosím na obecním úřadě 

nebo mailem (ou@maslovice.cz) či telefonicky (724191246). 
Štěpkování bude probíhat u  konkrétního zájemce na zahradě, 
vždy musí být přítomen proškolený pracovník pověřený obec-
ním úřadem.

u  Most  v  Klíčanech se možná za chvíli stane 
„stavbou století“, protože jeho dokončení je stále v nedohlednu. 
V září skončilo další výběrové řízení na zhotovitelskou firmu, 
přihlásilo se pět firem a vzápětí tři odstoupily. Než „kraj“ vybe-
re firmu, se kterou podepíše smlouvu, začne zima. Pokud firma 
bude solidní, začne práce nejdříve v březnu. Nezbývá nám nic 
jiného než čekat…

u Kompostéry jsou rozdány těm, kteří se o ně v anketě 
v minulém roce přihlásili. Pokud se někdo rozhodl až teď a měl 
by také o kompostér zájem (nebo mu jeden na zahradě nestačí), 
nechť to urychleně oznámí na obecní úřad (ou@maslovice.cz, 
724191246). Chystá se společná akce v rámci Svazku obcí Dol-
ní Povltaví.

Pravidelné:
Neděle: Kurz latinsko-amerických tanců pro dívky a ženy (18 – 19 h)
  Cvičení na balónech     (19 – 20 h)
Úterý: Jóga pro zdravá záda     (18.30 – 20 h)
Středa: Jóga       (17.30 – 18.45 h)
  Aerobik       (19 – 20 h)
  Taneční pro páry - mírně pokročilí (kurz obsazen) (20.15 – 22 h)
Čtvrtek: Jóga       (18.30 – 19.45 h)
  Taneční pro páry - začátečníci    (20.15 – 22 h)
(Všechny výše uvedené kurzy jsou otevřené veřejnosti a je možné se přihlásit nebo rovnou na lekci přijít.)

Jednorázové akce do konce letošního roku:

  2. 11.   sobota soukromá akce    od 11 hodin
  9. 11.   sobota soukromá akce    od 17 hodin
16. 11. sobota Turnaj v ping-pongu    od 13 hodin
23. 11. sobota Tvoření betlému z másla   (10 – 16 hodin)
30. 11. sobota Bazárek     (13 – 17 hodin)
  7. 12. sobota Mikulášská zábava    od 19 hodin
13. 12. pátek Vánoční večírek pro děti   od 17 hodin
14. 12. sobota soukromá akce     od 13 hodin
15. 12. neděle Vánoční hra se zpěvy    od 16.30 hodin
21. 12. sobota soukromá akce     od 17 hodin
Všechny akce kromě soukromých jsou otevřené veřejnosti. Sál je možné si rezervovat osobně na obecním  

     úřadě nebo mailem na: ou@maslovice.cz.

ZPRÁVY OBECNÍHO ÚŘADU

AKTIVITY V MÁSLOVICKÉ HOSPODĚ – V SÁLE:



Dýňování v Máslovicích je mnoho let velmi oblíbená 
akce, na kterou jezdí kromě rodin s  dětmi návštěvníci 
různého věku. Přijedou ochutnat dýňové dobroty, 
vyřezat si dýni a zasoutěžit se svými výrobky, protože 
sdílená radost z  úspěchu je vždy větší. V  době mého 
působení v zastupitelstvu a pár let poté se dělal na závěr 
Strašidelný les. Do masek se převlékaly naše starší děti, 
skauti z Klecan a místní dobrovolníci. Překonat strach 
a  pobavit se chodily naše mladší děti a  samozřejmě 
návštěvníci. Les měl vždy úspěch, děti měly radost 
z překonání sebe sama a dospěláci se vrátili do dětských 
let. Ano, vždy se našlo pár ubrečených dětí, ale i  ta-
kových, kterým se zdál málo strašidelný, a  svou ne-
spokojenost daly strašidlům patřičně najevo. Potom se 
začal dělat jen pohádkový les pro malé děti, ve kterém je 
strašení nežádoucí. Přišlo mi líto, že skončila zábava pro 
naše děti, které si každý rok tuto akci užívaly. Ty starší 
coby strašidla a ty mladší se těšily, až povyrostou a bu-
dou moci taky strašit. Požádala jsem tedy zastupitelstvo 
o obnovení strašidelné stezky, kterou jsme chtěli udělat 
pod pohádkovým lesem, aby se nám vyhnuli rodiče 
s malými dětmi. I když nám zastupitelstvo vyšlo vstříc, 
stále však ve vzduchu visela otázka strašení. Na poslední 

chvíli jsme přehodnotili náš záměr a místo stezky jsme 
vytvořili strašidelný dům, kam opravdu půjdou jen ti, 
kteří chtějí postrašit. Z toho vyplynulo i otevření domu 
v  dřívějších hodinách a  poskytnout tak návštěvníkům 
možnost si vychutnat strašidelnou atmosféru. Dobře si 
pamatuji na dav lidí, který opravdu nejde ukočírovat tak, 
aby se chodilo s odstupem a každý si mohl užít nějaké 
to leknutí, nebo překvapení. Ve staré hospodě toto šlo 
prvně uskutečnit ale za cenu, že začneme o něco dříve. 
S napětím jsme šli v půl třetí otevřít prvním návštěvníkům 
a doufali jsme, že po páté hodině bude odstrašeno a lidé 
se přesunou do pohádkového lesa. Skončili jsme v půl 
sedmé. Snažili jsme se vyjít vstříc i těm, kdo chtěli vidět 
strašidla s  malou dávkou “strašení“. I  když odcházely 
některé děti ubrečené, ohlasy na naše výkony byly klad-
né a  návštěvníci při odchodu děkovali. A  naše děti po 
čtyřhodinovém výkonu poznaly, jak těžké je strašidlem 
býti. Celkem nás strašilo čtrnáct z  toho devět dětí. Za 
sebe děkuji za důvěru zastupitelům, kterou nám dali 
k  vytvoření tohoto domu. Dále pak všem strašidlům, 
která si to užila stejně jako já. Manželům Švarcovým za 
vyřezanou dýni.  

 Eva Hořánková

Na počasí jsme si nemohli stěžovat, bylo příjemně a přišlo celkem 
745 návštěvníků, někteří opakovaně, což těší dvojnásob. Na stánku 
s  občerstvením nabízeli příchozím čtyři členové zastupitelstva slad-
ké i  slané dýňové pochoutky, které napekli nebo uvařili A. Hubená, 
A. Illichman, L. Szöllösová, A., V. a  M. Sýkorovi, M. Švarcová, A. 
Zoulová, M. Tichá, J. Šťastná. Manželé Švarcovi trpělivě pomáha-
li návštěvníkům v  úpravě dýní a  zajistili velké množství přírodních 
materiálů na jejich zdobení. Do soutěže o nejoriginálnější, nejveselejší, 
nejstrašidelnější dýni a dýně tvořené doma se přihlásilo 90 autorů se 
svými výtvory. Většina z nich byla velmi pěkná a originální, takže bylo 
opět těžké pro porotu rozhodnout, která dýně se umístí „na bedně“. 
Součástí Dýňování je už poněkolikáté Pohádkový les. Pohádkové by-
tosti neodmyslitelně patří na nějaké kouzelné, tajuplné místo. Tímto místem v naší obci je zcela určitě „Prostřeďák“. 
Má překrásné podzimní kouzlo a sraz pohádkových bytostí je pro něj jako stvořený. Letos pozvání na sraz neod-
mítla bílá paní, mimoň, loupežníci, ale ani kráska a zvíře, dvě čarodějnice, Křemílek, motýl Emanuel a maková pa- 
nenka, králíci z klobouku, rodinka vodníků, Anna s Elsou, zlá královna, Sněhurka a trpaslíci. Sraz se velmi vydařil 
a všechny pohádkové bytosti přislíbily svou účast i v příštím roce. Velmi nás těšily pochvaly návštěvníků, zejména 
jedné paní, která byla nefalšovaně nadšená a několikrát nám zopakovala „na tohle byste měli zavolat televizi“.

Letos bylo Dýňování obohaceno o Strašidelný dům, o kterém blíže píše E. Hořánková.
Představitelům pohádkových bytostí, strašidlům a všem dalším, kteří připravovali a uklízeli náves, byli v poklad- 

nách, ve stáncích apod. patří velký dík!!!
 V. Sýkorová ve spolupráci s H. Švitorkovou

DÝŇOVÁNÍ

STRAŠIDELNÝ DŮM

AKTIVITY V MÁSLOVICKÉ HOSPODĚ – V SÁLE:
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Mezi novinky v  naší knihovně patří kniha s  názvem To chce psa od Spencera Quinna. Je to vyprávění 
moudrého a milého psa, který spolupracuje se soukromým detektivem. Pes Chat je nejen chytrý, ale i zábavný. 
Výsledkem je vtipný a napínavý příběh. Po stopách nevysvětlitelných jevů a skutečností (autor Vladimír 
Liška). Kniha je pro čtenáře bohatým zdrojem informací o pozoruhodných a dosud nevysvětlených fenomé-
nech našeho bytí. Milovníky historických knih může zaujmout napínavý příběh Spiklenci obruče a kladiva 
od Jana Bauera, která je zavede do doby Václava IV do spolku tajného Bratrstva, které se řídilo Husovými 
myšlenkami a  jeho členové se nebáli protestovat u  církevního koncilu, postavit se králi Václavovi i  jeho 
bratrovi Zikmundovi.  V. Sýkorová

Letos nemůžeme napsat, že počasí se opět vydařilo. Počasí je vrtkavé a ten za celé léto očekávaný déšť přišel 
pro nás nevhod. I  přesto však dorazilo 267 návštěvníků. Někteří se zúčastnili 
tradičního běhu do vrchu s trakařem a máslem a mezi oceněnými byli i máslovičtí, 
např. nejrychlejším mužem v kategorii 31 – 40 let byl Aleš Illichman, první místo 
v kategorii 6 – 7 let si vyběhl Oskar Kříž, o kategorii výše si pro první mís-
to doběhl Tomáš Řezáč, Eliška Šertlerová neměla ve své kategorii 21 – 30 let 
konkurenci, Terezka Ziková byla ve své kategorii 11 – 13 let třetí, Pavel Šertler v 
mužích 41 – 50 let druhý a v kategorii 61 let až nekonečno byl první Pepa Černý.

Průvod přivedl na podium Bakcha s družinou a „drobotinu“ z mateřské školy, 
se kterou jsme si všichni zazpívali To je zlaté posvícení. Nechyběly i výborné 

čerstvé posvícenské koláče od Evy a Romany, kvalitní 
víno a výborná Dolská medovina. Netradiční, ale velmi 
zajímavá byla hudba skupiny Cantina. A ti, kteří vydrželi 
až do koncertu Jamieho Marshalla určitě nelitovali. Hud-
ba byla velice příjemná a  Jamie se na závěr přesunul pod stan zvukaře, aby byl blíže 
posluchačům. Ti si i zazpívali s ním a odměnili ho velkým potleskem. Jamie Marshall 
je Angličan, který v Praze žije již sedmnáct let. Hraje na kytaru, zpívá a doprovázejí ho 
dva hudebníci hrající na kontrabas a bicí. Večerní zábava s kapelou Hurwajs se odehrála 
již v sále. Velké poděkování patří všem, kteří se podíleli na přípravě i úklidu návsi a na 
samotné akci.  V. Sýkorová

V Máslovické hospodě se po revoluci pořádaly diskotéky „Malibu“. V devadesátých letech 
to frčelo a my tenkrát, o pár let mladší, nechyběli na žádné atraktivní diskotéce v okolí, tím spíš, 
když jsme to měli jen pár kroků.

Na jaře letošního roku se nás pět holek rozhodlo, že zkusíme uspořádat z nostalgie dis-
kotéku v novém sále. Moc se nám to líbilo, bylo to příjemné setkání po letech. Takže jsme si 
řekly, že to zopakujeme.

V sobotu 26. října bylo tedy MALIBU DISCO 2. Opět to bylo milé setkání, kdo nestihl přijít 
na jaře, přišel teď. Hrál nám Jarda Tůma skladby devadesátých let, ale i současné disco hity 
a mnoho písniček na přání. Nechybělo ani vystoupení Olinky Kmentové v podobě Tiny Turner 
a přání těm, o kterých jsme věděly, že mají narozeniny. Byla to diskotéka pro všechny, kdo si 
rádi zatancují, ať znali Malibu disco před lety nebo ne. Zkrátka bylo to bezva a těšíme se na setkání zase na jaře.

Za organizační tým (Soňa Kmentová, Olga Kmentová, Lenka Peňázová, Lucie Tichá)  Andrea Zoulová

ZPRÁVY Z KNIHOVNY

POSVÍCENSKÉ VINOBRANÍ

MALIBU DISCO 2
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Chcete si koupit nový outfit za pakatel? Nebo se chcete zbavit oblečení, z kterého jste vyrostli nebo už vás nebaví?
Případně máte doma pěkné funkční věci, které už nepoužíváte?
Co se jednomu nehodí, druhý rád upotřebí.
Je tu bazárek v novém sále máslovické hospody 30. 11. 2019 od 13 do 17 hodin.
Můžete nakupovat i prodávat cokoliv, nejen oblečení.
Pronájem stolu na prodej 100,– Kč, rezervace: Andrea Zoulová tel: 724 337 501

Tentokrát je výstava v muzeu prodejní a potrvá do 24. listopadu. Máslovičtí občané mají vstup do muzea každou neděli zdarma. 
Vystavená keramika jsou originální výtvory velmi pěkně dekorované a mohou se dát i do myčky. Vhodné i jako vánoční dárek. 

 V. Sýkorová

Po úspěšném loňské první taneční zábavě v novém sále, bychom ji rádi zopa-
kovali. Odhoďme na chvíli starosti předvánočního shonu a pojďme se společně 
pobavit. Uvítáme dary do tomboly! Předávejte je, prosím Miluši Švarcové 
nebo na obecní úřad. Děkujeme.
Vstupenky a rezervace stolů na obecním úřadě osobně, rezervace stolů možné 
i mailem na ou@maslovice.cz. Vstupné 80 Kč. 

v sále Hospody v neděli 15. prosince od 16.30 hodin. 
Hrají a zpívají Lakomé Barky a přátelé.
Vstupné dobrovolné.

BAZÁREK V MÁSLOVICÍCH

VÝSTAVA VYŠÍVANÝCH KUCHAŘEK A KERAMIKY
BLANKY A EVY LAMROVÝCH

MIKULÁŠSKÁ ZÁBAVA V SOBOTU 7. PROSINCE 
        OD 19 HODIN

VÁNOČNÍ HRA SE ZPĚVY
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Na vědomost se dává…

Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Cha-

lupný, titulní list kreslil Michal Morovian. Nepodepsané 

příspěvky zpracovala V. Sýkorová. Registrováno na Mini-

sterstvu kultury ČR pod číslem MK ČR E 12702. Vychází 

šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto čísla 27. 10. 2019. Saz-

ba Daniela Kramerová. Uveřejněné příspěvky nevyjadřují 

vždy názor obecního úřadu.  

Pište do zpravodaje!

Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organiza-

cích děje, co se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali 

nebo s čím nesouhlasíte a nebo napište, co byste chtěli 

vědět, o čem by se mělo také psát. Uzávěrka příštího čísla 

je 15. 12. 2019. Příspěvky můžete předávat do schránky 

obecního úřadu nebo p. Chalupnému či posílat mailem na 

adresu: ou@maslovice.cz.

u Společenská kronika u

KULTURNÍ A SPORTOVNÍ AKCE V OKOLÍ:

Dnes posíláme tradiční blahopřání k životnímu jubileu dvěma našim občankám,

kterým se jejich 55 let ještě zdaleka nestačilo vepsat do tváří a zřejmě to tak ještě dlouho vydrží.

Jsou to paní Jana Šťastná (2. 1l.) a paní Martina Kovácsová (23. 11.).

Oběma tedy do dalšího života pevné zdraví a životní pohodu.

KLECANY:
Svatohubertská mše: 9. 11.
Koncert v kostele: 17. 11.

KRALUPY NAD VLTAVOU:
Filmy:
Joker (USA): 1. 11.
Addamsova rodina (USA): 2., 3., 10., 17. 11.
Poslední aristokratka (ČR): 2., 3., 10., 17. 11.
Terminátor: Temný osud (USA): 3. 11.
Nabarvené ptáče (ČR): 5. 11.
Sněžný kluk (USA): 3. 11.
Bitva u Midway (USA): 9. 11.
Ženská na vrcholu (ČR): 9. 11.

Přednášky:
Jiří Kolbaba – Sedm divů Islandu od 18 h

Divadlo:
Scény z manželského života (Divadlo Palace) 25. 11. od 19 h

Koncerty:
The Plastic People of Universe: 19. 11. od 19.30 h
Sto zvířat: 16. 11. od 20.30 h
pro děti: Tlustej chlapeček se včelou v kalhotách (projekt 
Sto zvířat) 16. 11. od 17.30 h
Další akce naleznete na www.kasskralupy.cz, tel: 
315 726 101
pokladna otevřena po – pá 15.30 – 20 h, so, ne 13.00 – 20 h

ODOLENA VODA
2. 11. Vodolské dýňování od 15 h Galerie Kotelna
6. 11. – 30. 11. Sametová revoluce1989 ve fotografii vMini-
galerii Odolena Voda
6. 11. Island – země ledu, ohně a otužilých dětí od 17 h 
přednáška v Městské knihovně Odolena Voda


